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ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU JAMU 

dne 1. 6. 2020 

 

 

Přítomni: 
doc. Mgr. Roman Novozámský (předseda AS JAMU), MgA. Lucie Abou (místopředsedkyně AS JAMU), 
prof. MgA. Jan Jiraský, Ph.D. (tajemník AS JAMU), MgA. BcA. et BcA. Martin Hroch, Ph.D., MBA, doc. 
Ing. MgA. Lucie Pešl Šilerová, Ph.D., prof. PhDr. Václav Cejpek, MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D., doc. 
MgA. Michal Zetel, Ph.D., Mgr. Petr Svozílek, BcA. Stanisalav Čaban, Filip Urban 
 
Přítomni on-line: 
Katarína Kandriková (přítomna on-line, jedná se o občanku Slovenské republiky, osobní přítomnost 
by byla časově nemožná) 
 
Přítomní hosté: 
prof. Mgr. Petr Oslzlý (rektor JAMU), JUDr. Lenka Valová (kvestorka JAMU), prof. Ing. MgA. Ivo Medek, 
Ph.D. (prorektor JAMU), doc. Mgr. Petr Francán (děkan DF JAMU), MgA. Otto Kaupinen (Univerzity 
za klima, student Ph.D.), MgA. Matěj Nytra (Univerzity za klima, student Ph.D.) 
 
Program: 
       
1. Zahájení 
2. Schválení Výroční zprávy o činnosti JAMU za rok 2019 
3. Schválení Výroční zprávy o hospodaření JAMU za rok 2019 
4. Schválení Dodatku ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 
 souvisejících činností JAMU za rok 2019 
5. Univerzity za klima   
6. Různé 
 
1. Zahájení 
Předseda AS JAMU doc. Mgr. Roman Novozámský přivítal přítomné senátory a hosty. Přítomno bylo 
všech dvanáct senátorů, předseda konstatoval, že zasedání AS JAMU bylo svoláno podle všech 
náležitostí a v souladu s Jednacím řádem AS JAMU a prohlásil senát za usnášeníschopný. 
 
Před zahájením programu senátu se tajemník AS JAMU prof. Jan Jiraský omluvil za nedostatky při 
zpracování zápisu ze zasedání 6. 3. 2020. Zároveň rezignoval na post tajemníka AS JAMU, mj. v 
souvislosti s požadavky na formu i obsah zápisů a se svým velkým časovým vytížením. 
 
Členka senátu MgA. BcA. Petra Vodičková, Ph.D. navrhla, že by zápisy ze zasedání akademických 
senátů mohl pořizovat student, který při volbě do AS JAMU skončil pod čarou. Předseda i 
místopředsedkyně senátu tento návrh podpořili. Zápis z dnešního zasedání pořídí místopředsedkyně 
senátu. Studenty osloví předseda AS JAMU a jejich stanovisko přednese na příštím zasedání AS JAMU. 
Návrh na zapojení studenta podpořil i děkan DF JAMU a kvestorka JAMU. 
 
 
2. Schválení Výroční zprávy o činnosti JAMU za rok 2019 
prof. Ing. MgA. Ivo Medek, Ph.D. (prorektor JAMU) stručně představil základní strukturu VZČ, která 
odpovídá struktuře z minulého roku. Pan prorektor dále představil i její novou grafickou podobu a 
zdůraznil nutnost podrobnější jazykové korektury. 
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Předseda senátu vyzval členy AS JAMU, aby k VZČ vyslovili své připomínky. 
 
Většina připomínek k VZČ se týkala formálních náležitostí, které jednotliví členové senátu zašlou 
elektronicky co nejdříve (nejlépe do následujícího dne) prof. Medkovi. 
 
Následovala diskuse o podobě uveřejnění fotografií ve VZČ. Členové AS JAMU a zástupci vedení 
JAMU (rektor, kvestorka, prorektor JAMU) se shodli na tom, že ve volné části VZČ budou doplněna 
jména autorů fotografií, které jsou ve VZČ umístěny společně s označením, z jaké akce byla fotografie 
pořízena. Tyto informace doplní zástupci fakult (Vodičková, Šilerová) a zašlou co nejdříve, nejpozději 
však do 10. 6. 2020 prof. Medkovi. Jména autorů fotografií a označením akcí bude do VZČ doplněno 
v podobě jejich seznamu v příloze, aby nebyla narušena grafická úprava VZČ. 
 
Po diskusi a projednání připomínek vyzval předseda senátu přítomné členy senátu k hlasování o 
schválení Výroční zprávy o činnosti za rok 2019, a to s podmínkou zapracování připomínek. 
 
Hlasovali pro: 12 
Výroční zpráva o činnosti za rok 2019 byla AS JAMU jednomyslně schválena. 
 
 
3. Schválení Výroční zprávy o hospodaření JAMU za rok 2019 
JUDr. Lenka Valová (kvestorka JAMU) krátce představila Výroční zprávu o hospodaření za rok 2019 
(dále VZH), jejíž struktura je striktně řízena pravidly a osnovou MŠMT, tabulky odpovídají 
požadavkům Českého statistického úřadu. Paní kvestorka dále akcentovala vložení úvodních 
informací, které doplňují statistické a účetní informace obsažené ve Výroční zprávě o hospodaření, a 
které je zasazují do kontextu jejich vývoje. Dále kvestorka JAMU vyjádřila připravenost na 
zodpovězení případných dotazů. 
 
Předseda senátu vyzval členy senátu o připomínky: 
MgA. BcA. Petra Vodičková připomínkovala použití starého loga JAMU na úvodní stránce VZH. Prof. 
Medek přislíbil nápravu. 
 
Dále upozornila na dvě nejasné formulace (na str. 29 ohledně převodu dotací, a dále informace 
týkající se dotace na dofinancování mobilit programu Erasmus), podrobnosti k umístění připomínek 
v textu VZH zašle paní kvestorce e-mailem. Kvestorka JAMU uvedla, že jde pravděpodobně o chybu 
a nejasné formulace prověří. 
 
Předseda AS JAMU zakončil diskusi a vyzval k hlasování o schválení Výroční zprávy o hospodaření za 
rok 2019. 
 
Hlasovali pro: 12 
Výroční zpráva o hospodaření za rok 2019 byla jednomyslně schválena. 
 
 
 
4. Schválení Dodatku ke Zprávě o vnitřním hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi 
souvisejících činností JAMU za rok 2019 (dále Dodatek) 
Rektor JAMU prof. Mgr. Petr Oslzlý krátce představil obsah Dodatku a hlavní oblasti přístupu k 
hodnocení kvality na JAMU a pohovořil o průběhu a předběžných výsledcích mezinárodního 
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externího hodnocení kvality JAMU (hrazeno z evropských fondů), které mělo dle vyjádření 
hodnotitelů v závěrečné diskusi po hodnocení převážně pozitivní charakter. 
 
Kvestorka JAMU vyzdvihla jako stěžejní to, že JAMU přistoupila k hodnocení jednotlivých studijních 
programů.  Obě fakulty se sebeevaluace zhostili se ctí a sebeevaluační zprávy jsou součástí 
akreditačních spisů a dále s nimi fakulty pracují. 
 
 
Předseda AS JAMU vyzval přítomné členy, aby vyjádřili své dotazy či připomínky.   
 
Doc. Šilerová upozornila, že v tabulce na str. 5 je u doktorského studijního programu Hudební fakulty 
chybně uveden studijní program Divadelní umění. Tento nedostatek bude odstraněn. 
 
Předseda vyzval přítomné členy senátu k hlasování o schválení Dodatku ke Zprávě o vnitřním 
hodnocení kvality vzdělávací, tvůrčí a s nimi souvisejících činností JAMU za rok 2019. 
 
Hlasovali pro: 12 
Dodatek ke Zprávě byl jednomyslně schválen. 
 
5. Univerzity za klima (dále UZK) 
Tento bod programu byl zařazen na základě komunikace studentů doktorského studia Divadelní 
fakulty JAMU s místopředsedkyní AS JAMU a dalšími studentskými členy senátu. Předseda zaslal před 
dnešním jednáním členům senátu odkaz na web hnutí Univerzity za klima. 
 
Jednání AS JAMU se jako hosté zúčastnili studenti doktorského studia, kteří se aktivně podílí na 
prosazování ekologických zásad jak v osobním, tak v uměleckém a akademickém životě, MgA. Otto 
Kaupinen a MgA. Matěj Nytra. Předseda AS JAMU vyzval přítomného hosta MgA. Kaupinena k 
vyjádření k poněkud agresivnímu podtónu výzvy UZK směrem k vedení VŠ. MgA. Kaupinen vidí důvod 
k tomuto přístupu zejména v tom, že studenti velkých univerzit nemají takovou možnost přímé 
diskuse s vedením škol jako na JAMU. MgA. Kaupinen dále stručně přestavil historii hnutí UZK a 
představil také konkrétní kroky, ke kterým dospěli ve spolupráci s děkanem DF. 
 
Děkan DF představil podobu plánovaného volitelného předmětu pro studenty DF s pracovním 
názvem „FEEL“ (filozoficko – estetická environmentální linie), která přinese studentům chybějící 
osvětu nejen v základech ekologického a udržitelného přístupu k osobnímu životu, ale i v tom, co 
tento přístup může přinést uměleckému procesu. Předmět bude mít diskusní formu. 
 
Předseda senátu vyjádřil zájem o tyto přednášky i ze strany HF a dále bude jednat s děkanem DF 
ohledně vzájemné spolupráce. 
 
Doc. Šilerová upozornila na aktivitu poukazující na klimatickou krizi, která proběhla na VŠMU v 
Bratislavě, a je dostupná zde: 
https://df.vsmu.sk/2020/05/10/kultura-ekologicky-udrzatelna-kultura-a-umenie-13-14-maja-v-
online-priestore/</a> 
 
 
Podporu aktivitám poukazujícím na klimatickou krizi vyjádřili jak rektor JAMU, tak kvestorka JAMU. 
Rektor JAMU vyjádřil svůj příslib podpořit debaty na toto téma na fakultách osobně. Společně s 
kvestorkou JAMU pak představili již chystaná opatření (např. chystané zateplení budovy IVUC Astorka 

https://df.vsmu.sk/2020/05/10/kultura-ekologicky-udrzatelna-kultura-a-umenie-13-14-maja-v-online-priestore/
https://df.vsmu.sk/2020/05/10/kultura-ekologicky-udrzatelna-kultura-a-umenie-13-14-maja-v-online-priestore/
https://df.vsmu.sk/2020/05/10/kultura-ekologicky-udrzatelna-kultura-a-umenie-13-14-maja-v-online-priestore/
https://df.vsmu.sk/2020/05/10/kultura-ekologicky-udrzatelna-kultura-a-umenie-13-14-maja-v-online-priestore/
https://df.vsmu.sk/2020/05/10/kultura-ekologicky-udrzatelna-kultura-a-umenie-13-14-maja-v-online-priestore/
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a navržené osazení zeleně v atriu této budovy). Zároveň však upozornili na nemožnost snižování 
energetické náročnosti historických budov, ve kterých součásti JAMU sídlí.   
 
Rektor JAMU spatřuje nedostatky v divadelní oblasti také v tom, že postrádá více divadelních děl na 
ekologická témata. Nepovažuje za příliš šťastnou politickou stránku činnosti hnutí UZK, která je sice 
potřeba, ale zároveň je nutné chovat se zodpovědně i v osobním životě. Jako stěžejní tedy v oblasti 
aktivit poukazujících na klimatickou krizi považuje výchovu a sebevýchovu členů akademické obce i 
zaměstnanců JAMU. Rovněž děkan DF vyjádřil důležitost odrazu tohoto tématu v umělecké tvorbě, 
zároveň však upozornil, že nesmíme zapomínat na prioritu odvádět co nejlepší umělecké výkony, o 
to víc je nutné snažit se o ekologické chování v osobní rovině.   
 
MgA. Matěj Nytra poukázal na nový dotační program města týkající se ekologie, kvestorka JAMU 
prověří jeho podmínky směrem k rekonstrukci IVUC Astorka, která by měla probíhat v letech 2022, 
2023. 
 
Kvestorka JAMU dále odpověděla na dotaz MgA. Kaupinena týkající se energetických auditů, které 
jsou součástí strategických plánů JAMU. Nedávno audit proběhl v budově HF JAMU, kde je plánována 
výměna oken. Více není z hlediska historického charakteru budovy možné. 
 
Kvestorka JAMU dále komentovala problém s financováním ekologicky zaměřených investičních 
projektů. MŠMT nemá specifické programy na financování takových investičních projektů, proto je 
třeba žádat u MŽP, které však u svých programů financování nastavuje vysoké parametry, které je 
velmi těžké splnit. 
 
V září 2020 se uskuteční k plánované rekonstrukci IVUC Astorka veřejná diskuse, ekologický aspekt 
je vedením podporován (zeleň v atriu je součástí architektonického návrhu). Mgr.  Petr Svozílek 
upozornil na podmínku čerpání dotace, která vyžaduje otevřenost prostoru, který byl osázen zelení 
veřejnosti. To by prostor atria IVUC Astorka mohl splňovat, prostor je přístupný pro veřejnost v 
souvislosti s umístěním knihovny JAMU. 
 
Diskuse se dále zabývala dobrovolnou prací studentů JAMU – vysazování stromů, čištění lesa, které 
se studenti JAMU také účastní. Kvestorka JAMU navrhla možnost motivovat uchazeče o studium na 
JAMU tím, že při přijímacím řízení můžeme brát ohled na jejich dobrovolnickou práci v oblasti 
ekologie. Prof. Jiraský vyjádřil zájem o účast MgA. Kaupinena a MgA. Nytry na zasedání AS HF a tuto 
problematiku tam řešit. 
 
Předseda AS JAMU poděkoval přítomným za podnětnou diskusi a ukončil toto téma. 
 
 
6. Různé 
 
Úprava rozpočtu 2020 
Kvestorka JAMU informovala o dopadech pandemické krize v souvislosti s šířením coronaviru. V 
září/říjnu 2020 bude vedením JAMU předložen návrh na úpravu rozpočtu 2020. Opatření přijatá 
během nouzového stavu (odpuštění kolejného za duben a květen 2020) se promítnou do rozpočtu 
2020, a proto bude třeba upravit rozpočet. Ovlivněny budou i rozpočty let následujích.   
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Strategický záměr 
Prof. Medek – v září RKR představy z jednotlivých součástí ke strategickému plánu z fakult. Bude s 
předsedou AS JAMU v kontaktu. 
 
Předseda AS JAMU poděkoval zástupcům vedení JAMU za jejich účast. 
 
Hlasování o nominaci zástupce do RVŠ: 
 
prof. MgA. Jan Jiraský, Ph.D. navrhl zástupce do Rady vysokých škol za JAMU, a sice doc. Mgr. Romana 
Novozámského. Doc. Novozámský navrhl jako kandidáta do RVŠ MgA. Lucii Abou, která vznesla ke 
své kandidatuře námitku, nicméně je připravena zastupovat předsedu na těchto jednáních, pokud 
bude možnost naplánovat toto zastoupení s předstihem. Doc. Novozámský tedy se svou 
kandidaturou souhlasil. Děkan DF upozornil na fakt, že jednání RVŠ probíhají současně s jednáním 
fóra předsedů akademických senátů. 
 
Hlasovali pro: 12 
 
Zástupcem v Radě vysokých škol bych zvolen doc. Mgr. Roman Novozámský. 
 
Hlasování o nominaci náhradníka zástupce Studentské komory RVŠ: 
 
Předseda navrhl studentku Katarínu Kandrikovou, členku AS JAMU, která by měla zastupovat MgA. 
Annu Soldánovou (zástupce SK RVŠ za JAMU). Katarína Kandriková svou kandidaturu přijala. 
 
Hlasovali pro: 12 
 
Studentským náhradníkem zástupce SK RVŠ byla jednomyslně zvolena Katarína Kandriková. 
 
 
 
Další zasedání AS JAMU: 
Další zasedání AS JAMU je plánováno v září 2020, bude se projednávat plánovaná rekonstrukce IVUC 
Astorka. Pokud bude hotový návrh úpravy rozpočtu na rok 2020, projedná jej senát také. 
 
 
Předseda AS JAMU poděkoval všem přítomným hostům i členům AS JAMU za jejich práci a ukončil 
jednání. 
 
 
 
 
Zapsala: Verifikoval: 
MgA. Lucie Abou  doc. Mgr. Roman Novozámský 
  
 
V Brně dne 1. 6. 2020 


